
 
 
 
 

 
 
 
We zitten in een wooncrisis. 
Huizen zijn er te weinig, bouwen 
mag vaak niet door de regels en 
stikstof, en ondertussen wachten 
jongeren, starters en ouderen 
jaren op een plek. Zowel D66 als 
Joet komen met plannen om dit 
aan te pakken. Maar er is een 
groot verschil: D66 praat er veel 
over, Joet wil het gewoon gaan 
doen. 
 
D66 wil volgens het woonplan 
dat er tien nieuwe woonplaatsen 
komen, dat er een bouwbaas 
wordt aangesteld die alles regelt, 
en dat regels voor 
grondeigenaren en 
belastingvoordelen voor 
huiseigenaren worden 
aangepast. Ook willen ze minder 
stikstof, dus minder vee. Klinkt 
goed, maar het zijn plannen voor 
Den Haag die jaren duren en 
waarbij veel partijen eerst hun 
zin moeten krijgen. Ondertussen 
gebeurt er weinig. 
 
Joet, met Youri Hazeleger als 
kandidaat wethouder in Ede én 
kandidaat premier, pakt het 
anders aan. Hij zegt: als de 
landelijke politiek blijft hangen in 
plannen maken, dan moeten we 
het lokaal gewoon regelen. Dat 
mag ook volgens artikel 3 van de 
Grondwet: Iedere Nederlander 
mag benoemd worden in een 
functie bij de overheid, zolang hij 
of zij aan de voorwaarden 
voldoet. Iedereen heeft gelijke 
kansen, ook mensen van buiten 
de politiek, niemand krijgt 
voorrang. 
 

 
 
 
Joet komt met een eenvoudig en  
slim idee: bouwen met hennep, 
een plant die snel groeit, CO₂ 
opneemt en zorgt voor veel  
minder stikstofvervuiling. Het 
gebruikt weinig stikstofmest, lekt 
minder stikstof uit naar bodem 
en water, helpt de bodem 
stikstof beter vasthouden, 
vervangt gewassen en 
bouwmaterialen die juist veel 
stikstof veroorzaken (zoals mais 
en beton), én verlaagt de 
stikstofuitstoot via veevoer. 
Minder erin, minder eruit. 
 
Frans Timmermans, was als 
‘Directeur’ Klimaat bij de EU 
mede-bedenker van het Aerius-
model dat stikstof berekent. Dat 
heeft ervoor gezorgd dat 
bouwvergunningen sinds 2019 
moeilijker worden verleend. 
Goed bedoeld, maar het gevolg is 
dat veel bouwprojecten 
vastlopen. Joet gebruikt juist 
materialen zoals hennep die 
binnen de Aerius-stikstofgrenzen 
passen. Daardoor kunnen 
vergunningen sneller worden 
afgegeven. 
 
Boeren mogen hennep 
vergunningsvrij telen, zolang het 
minder dan 0,3% THC bevat, 
buiten groeit, en niet voor 
medische doeleinden wordt 
gebruikt (artikel 12 
Opiumbesluit). Zo kunnen boeren 
leveren, bouwers bouwen en 
bewoners wonen. 
 
Hennepbeton – het 
bouwmateriaal dat je ervan 
maakt – is stevig, goed isolerend,  

 
 
 
en volledig natuurlijk. Omdat het 
nauwelijks stikstof uitstoot, mag  
je er sneller mee bouwen. Geen 
jaren wachten, geen dure 
uitwegen: gewoon doen. 
 
Daarnaast gebruikt Joet 
kunstmatige intelligentie (AI) en 
Power BI-dashboards om te zien 
waar gebouwd kan worden, wie 
wacht op een woning, en hoe het 
zit met vergunningen. Geen 
papieren stapels, maar 
datagedreven beleid. 
 
D66 wil eerst de regels 
veranderen, de landbouw 
hervormen, en dan bouwen. Joet 
zegt: we kunnen nú al bouwen 
binnen de bestaande regels. En 
dat klopt: onderzoek van 
Wageningen Universiteit laat zien 
dat hennep duurzaam, veilig en 
snel inzetbaar is. 
 
Tot slot zegt Joet: maak bouwen 
eerlijk en transparant, net zoals 
in het VN-verdrag tegen 
corruptie staat. Gemeenten 
kunnen nu al zélf in actie komen, 
zonder te wachten op Den Haag. 
 
Kortom: D66 heeft mooie 
plannen, maar weinig vaart. Joet 
laat zien dat het lokaal, 
betaalbaar en duurzaam anders 
kan. En dat is precies waar 
Nederland om vraagt: niet meer 
praten, maar bouwen. 
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